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Arie Crezee stond vorig jaar in vakblad Fieldmanager. In dat interview vertelde hij dat hij met de aanschaf van de V-Strong wilde zorgen voor een goede 

‘nalatenschap’, nu zijn afzwaaien in 2017 voor de deur staat. Vlak voor zijn pensioen genomineerd worden voor de Fieldmanager of the Year-award, dat 

betekent voor Crezee de kroon op al zijn werk.
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FotY-genomineerde Arie 
Crezee staat op het punt 
van afzwaaien
‘Ik wil na mijn pensioen niet langs een slecht veld naar de wedstrijd kijken’
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Driekwart van zijn werkleven was hij veredelaar bij 
Cebeco Seeds, het latere Innoseeds en het huidige 
DLF Innoseeds. Hij stond mede aan de basis van 
de Engels raaigras-rassen Bizet 1, Consul 1, Dickens 
en Hugo 1 en van de veldbeemdrassen Julia, Julius 
en Miracle. Sinds 2007 is Arie Crezee opzichter 
civiel-/cultuurtechnische onderhoudswerken bij de 
gemeente Heusden. Hij heeft 35 natuurgrasvelden, 
een hybrideveld en een paar kunstgrasvelden in 
zijn beheer en houdt ook toezicht op bermen en 
sloten. ‘Ik ben 24 uur per dag, zeven dagen in de 
week met gras bezig,’ aldus Crezee. ‘Ik zal de sport-
velden erg gaan missen zodra ik met pensioen ben.’

Mentor
In 2013 legde Crezee een Xtragrass-veld aan. Van 
over de hele wereld kwamen geïnteresseerden 
naar dit Xtragrass-veld kijken en nog steeds. 
Bernard van den Bosch was degene die Crezee 
enthousiast had gemaakt voor het hybrideveld. 
Crezee ziet de eerste Fieldmanager of the Year 
als een mentor. ‘In 2007 kwam ik in dienst van 
Heusden en hoewel ik veredelaar was, had ik nog 
geen verstand van het onderhoud van sportvel-
den. In het begin kocht ik als sportveldbeheerder 
graszaad van Innoseeds, omdat ik wist wat erin 
zat. Maar vanwege de krimpende budgetten heb 
ik de rassenlijst opnieuw bekeken. Nu houd ik de 
leveranciers scherp door offertes te vergelijken. Ik 
moet zeggen dat de verschillen minimaal zijn. In 
de rassenlijst staat 8 of 8,5, maar in het proefveld is 
dat verschil amper waar te nemen. De kwaliteit van 
sportvelden hangt samen met goed graszaad en 
heel veel andere aspecten. Om het vak goed onder 
de knie te krijgen, heb ik me na mijn indiensttre-
ding meteen aangesloten bij de branchevereni-
ging. Daar zocht ik aansluiting bij mensen van wie 
ik veel kon leren. Ik heb alles wat ik over sportvel-
den moest weten als een spons in me opgezogen. 
Met name van Bernard van den Bosch heb ik veel 
geleerd over cultuurtechniek en veldenbeheer.’ 

Update technieken en machines
De velden van Heusden waren op het moment van 
aantreden magere zesjes en er was onvoldoende in 
het machinepark geïnvesteerd. ‘Ik begon met het 
introduceren van de recyclingdresser, waardoor 
we geen dressgrond meer hoefden aan te voeren. 
De velden die slecht oogden bij mijn aantreden, 
waren na het recyclingdressen en doorzaaien 
weer als nieuw.’ Negen jaar later heeft Heusden 
een behoorlijk gevuld machinepark met een Verti 
Drain 7316, STH Panda, Level Spike 2200, Jako 
Landrol, GKB V-Strong, Einböck Sportstar wiedeg, 
kunstmeststrooier, bladblazer Wiedemann, Rauch 
kunstmeststrooier, John Deere 3520 compacttrac-

tor, twee John Deere 1905 met vijfdelige kooien, 
een Steyer 968 en een Steyer 4095.

Aanleg Xtragrass-veld
Met zijn onderhoudservaring op het gebied van 
hybridevelden heeft Crezee flink gescoord bij zijn 
vakgenoten. Hij krijgt regelmatig vragen. ‘Vooral de 
aanleg van hybridevelden moet goed gebeuren. 
Als de ondergrond slecht is, bijvoorbeeld omdat 
het veld onder natte omstandigheden is aange-
legd en de grond is verdicht door een kilverbak, 
dan ontstaan er later geheid problemen.’

Onderhoud hybrideveld
Ook het onderhoud moet specifiek gebeuren. 
Natuurgrasondergronden kun je nog weleens bre-
ken met bewerkingen, maar dat kan bij hybridevel-
den niet. ‘Ik prik het hybrideveld met heel dunne 
pennen aan de vertidrain. De vertidrain zet ik op 
de breekstand. Het is belangrijk om een hybride-
veld toch, zo goed als het kan, af en toe open te 
breken. Anders wordt het keihard; dat hebben 
we in het verleden in Nederland op veel plaatsen 
gezien. In het voorjaar behandel ik het veld ook 
nog eens met de V-Strong, alleen onder droge 
omstandigheden. Het lijkt dan alsof alles weg is, 
omdat het veld dan helemaal zwart van de grond 
ziet. Maar daarna zaaien we door en bezanden we. 
Doorzaaien kost zo’n 100 tot 150 kilo graszaad. 
Na het doorzaaien zie je eerst meer kunstgras, 
maar als je erbovenop blijft zitten, dan wordt het 
een mat waarop je net zo veel kunt spelen als op 
kunstgras. Volgend jaar behandelen we het veld 
met een Fieldtopmaker, met een speciaal freesmes 
dat geschikt is om tussen de vezels door te werken. 
Want de zijkant van het veld is wat gaan vervilten 
door maaisel dat daar is blijven liggen. Hoe diep 
we bewerken, moeten we ter plekke beslissen. Het 
is aan te raden om een hybrideveld om de twee 
jaar goed uit te dunnen.’

Aandacht
Maar het toverwoord lijkt vooral ‘aandacht’ te zijn. 
‘Ik ga er wekelijks langs. Wanneer je denkt: over 
een week moet ik weer gaan beregenen, dan moet 
je bij hybridevelden standaard twee tot drie dagen 
eerder beregenen. De kunstgrasvezel warmt het 
veld extra op en daarom moet je het veld door 
middel van beregening laten afkoelen. Soms door 
wel drie keer op een dag eventjes te sproeien. 
Als je al deze adviezen ter harte neemt, oogt het 
hybrideveld als een mooi dicht natuurgrasveld. 
Ons hybrideveld kan 800 speeluren aan; er wordt 
vijf dagen per week op getraind en in het weekend 
speelt men er wedstrijden op. Op verzoek van de 
club v.v. Nieuwkuijk trainen de spelers er al eerder 

op, vanaf 20 juni. Half juli is men alweer volop 
aan het trainen. Ik denk dat dit veld met het juiste 
onderhoud nog makkelijk 25 tot 30 jaar mee kan, 
in tegenstelling tot de kunstgrasvelden die we in 
2007 hebben aangelegd. Die moeten eruit, want ze 
zijn al helemaal versleten.’
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Contact met de clubs
Crezee heeft goed contact met de clubs. ‘Elk voor-
jaar evalueer ik de planning en leg ik hen voor dat 
het groot onderhoud begin juni aanvangt. Ik ga 
door de week regelmatig langs om een bak koffie 
te drinken met de vrijwilligers. Ze hebben vaak 
vragen of verzoeken. Gelukkig kan ik die meestal 
inwilligen, als het budget dat toelaat. Bijvoorbeeld 
een keer extra maaien op vrijdagmiddag, omdat 
er op zaterdag een belangrijke wedstrijd op het 
programma staat. Dit soort zaken wordt altijd bij-
zonder gewaardeerd.’

Green Deal
De kennis bij gemeenten holt achteruit en dat wil 
Crezee bij de gemeente Heusden voorkomen. ‘Ik 
draag mijn kennis nu al bewust over op mijn colle-
ga’s. Met het oog op het verbod op chemie gebruik 
ik geen chemische middelen meer. Ik verricht 
meer mechanische handelingen zoals maaien en 
verticuteren, en ik zet de Rotorknife van de Weener 
Groep uit ‘s- Hertogenbosch in. Deze winter ga ik 
uitproberen om naast het verticuteren extra te snij-
den om het onkruid te verwijderen. De V-Strong 
zet ik volgend jaar in januari, in het voorjaar en in 

oktober in. Aan deze periodes moet ik me houden, 
want anders trekt de V-Strong het jonge gras eruit. 
Voordat ik met pensioen ga, maak ik me nog sterk 
voor gps op de strooier, want ik ben ervan over-
tuigd dat precisieonderhoud de toekomst heeft.’ 

Goed overdragen
Crezee is niet bang voor de Green Deal. ‘De velden 
zijn nu een 8 en worden straks een 7. De clubs 
weten dat al, want ik heb ze voorgelicht. Door de 
overdracht van mijn onderhoudskennis wil ik dat 
de velden een 7 blijven. Ik wil niet meemaken dat 
ik na mijn pensioen langs een slecht veld naar een 
wedstrijd sta te kijken. Alle velden moeten netjes 
worden achtergelaten!’
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